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, Èxit de la Banda
" de Música a

França,

Segueix la
polèmica pels
xiquets cremats
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Eleccions 350
DES DEL 18 D'AGOST DE 1995

L'ANY 2003 és any d'eleccions. l'eliminació de la llotja (una mos
Si Benicarló fóra un poble normal, tra del despreci per les nostres
el Partit Popular ho tindria molt arrels) i, sobretot, el projecte del
difícil perquè les seues darreres camp de golf (una aberració) han
actuacions han generat un clima acabat per debilitar un partit que
de crispació molt important. No ho tenia tot per aprofitar el govern
és com abans quan els defectes d'Aznar a l'Estat i de Zaplana i
es concentraven en una persona, Olivas al país. ¿Però quan s'ha
a mode de parallamps. El cas de via vist que Benicarló es mobilit
Cuenca potser és el més senzill zara per alguna cosa? Mai i 'Sal
de recordar. Ara és diferent. A la vem la Tossa' és el primer pas.
gent no li agrada el poble que ens Gent de diferents partits amb
estan fent. La plaça Constitució ganes d'aconseguir que els seus
(una demostració de mal gust), el fills no es troben un Benicarló
port esportiu (un exemple de la com el que projecten Jaime
pressió dels grans empresaris), Mundo i companyia.

r-------------·--------------~------~---·----~---,

Edita
Associació Cultural la Feram de Benicarló

- CI Sant Francesc, 95
Casal Municipal

12.580 Benicarló Tel. 667.62.25.86
FAX: 964.47.56.98

laveudebenicarlo@eresMas.com

----=::==.. " ._~:-"--;::-._-"~-------------------------
cl;LH.JRAL

'O --------.---------------.---.- t-

e; >
:::s 'Tjl. g - ~ I

[ U)~. ~IU) . ~-< .---------_.::_----------,
BENICARLü

-~--_._ _.._--

Directora! CRISTINA GARCIA

Cap de Redacció! JORDI MAURA

Consell de Redacció!
XIMO BUENO

FRANCESC DEL CASTILLO

l' TONYO FIBLA
I JOAN GREGORI
I JOSEP M. SAN ABDON
I RODOLFO SERRANO

CoHaboradors!
SUSANNA ANGLÉS

PERE BAUSÀ
VICENT BORRÀS
XAVIER BURRIEL

RAMON PARis
GREGORIO SEGARRA

Fotografies!
JORDI MAURA

JOAN CARLES ADELL

Administració, subscripcions
i publicitat! 964.82.84.68 .

Disseny!
© COPISTERIA GRÈVOL

Dipòsit legal!
CS- 242-95

Imprimeix!
GRÈVOL.

PASSATGE SANT BLAI N. 2

I
I
I
I
IL ~ ·~ ~~ ~_· ~ ~

LA VEU respecta la llibertat d'expressió. La responsabilitat de les opinions és de qui signa l'escrit. LA VEU es reserva el dret d'acurçar els textos
que sobrepassen les 20 línies. Els articles hauran d'anar signats amb nom, adreça i número de DNI, encara que podran aparèixer amb pseudònim.



laveUdebenicarlo ELS TEMES
Pàgina 4

Candidats i
Els diferents partits mouen fitxa. La
cursa electoral ha començat. Els grups
polítics han engegat la seua maquinà
ria electoral j Ja se parle de proclamar

els seus candidats i llistes, i és que per
al mes de maig de 2003 -quan tindran
lloc les eleccions locals i autonàmi
ques-, Ja falten pocs mesos..-'

TEXT: redacció

FOTOS: joancartesadell

A Benicarló es viu un
clima polític especialment
intens per tal de prendre-li
la majoria absoluta al PP,
que haurà estat governant
la població amb Jaime
Mundo al capdavant estos
últims dotze anys. Esta
darrera legislatura està
sent la més complicada,
políticament parlant, per
al Partit Popular -pel
rebuig que cap a la seua
política estan demostrant
els benicarlandos- i per al
PSOE, dividit interna
ment. El BLOC mentre,
està demostrant que és
capaç de fer oposició i
s'està consolidant,
segons demostren les
enquestes, en opció de
govern. L'evolució dels
tres grups en les darreres
legislatures marca una
clara tendència difícil de
canviar i els benicarlan
dos manifesten el seu
cansament per la politica
del PP i pel seu cap de
llista i alcalde de la pobla
ció durant estos anys,
Jaime Mundo. El PP ha
baixat 400 vots respecte
les anteriors eleccions, el
PSOE ha patit una pèrdua
de més de 1.000 vots i el
BLOC ha aconseguit
situar-se amb quasi 2.500
vots, a tan sols sis del
PSOE. Les properes elec-

cions i el signe polític que
prendrà la ciutat el decidi
ran els votants al 2003.
Dels seus candidats és del
que encara en sabem poc.
Analitzem-ho.

La continuïtat de Jaime
Mundo al front del PP ja és
discutida, fins i tot interna
ment. Una enquesta realit
zada pel seu propi partit
assenyala que perdrien el
govern de la nostra ciutat.
Les alternatives a la casa
popular, una vegada rebut
jada la proposició per
Jesús Molina, passen per
Juan Antonio Mañà, advo
cat i actual regidor d'Urba
nisme. Les llistes que pre
sente l'oposició seran
decissives per triar el can
didat, així que el PP espe
rarà fins que siguen pre
sentats els rivals que
opten a l'alcaldia. El PP no
descarta repetir cap de
llista amb Mundo, si les
enquestes pinten magres,
per tal d'evitar una desfeta
si no troben un bon candi
dat que unisca el partit,
feina complicada en l'ac
tualitat, ja que existeixen
reticències entre els dife
rents regidors pel possible
candidat. De repetir
Mundo, éste podria deixar
el seu càrrec als pocs
mesos per tal d'anar-se'n
com a diputat autonòmic o
com a president del Con
sorci de Residus de l'Àrea
01, que ja presideix, cedint
així la vara d'alcalde.
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ben informades, el darrer
cap de setmana de setem
bre i el partit aspira a
obtindre els millors resul
tats de la seua història i
arrebatar el govern de
Benicarló al PP. La cojun
tura és immillorable per a
esta formació que ha rea
litzat una bona oposició al
llarg dels primers tres
anys de legislatura.

Els altres grups, més
minoritaris i sense repre
sentació, com ara Esque
rra Unida i Unió Valencia
na, han sortit poc a la
palestra, amb la excepció
de Pedro Martínez (EU)
amb el camp de golf, que
s'ha posicionat com han
fet altres grups, en contra
dels diversos PAls que el
PP està tramitant.

Esperarem els esdeve
niments del que queda de
la legislatura i de la pre
campanya que pareix ja
haver començat. Promet
ser apassionant en la con
formació del nou govern.

A més en aquestes
noves eleccions tindrem 4
regidors més, seran un :
total de 21, ja que 8eni- ,'o

carló ha superat ja els··
20000 habitatns.

La continuïtat de
Jaime Mundo al
front del pp ja és
discutida, fins i tot
internament. Una
enquesta realitza
da pel seu propi
partit assenyala
que perdrien el
govern de la nos
tra ciutat

Uf) liJfJiJJ piJ! iJ !!J! r¡Jlt1
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El BLOC ja pareix tin
dre un candidat sobrada
ment conegut i treballador
de l'administració que
tampoc ha estat presentat
oficialment. L'acte de pre
sentació tindria lloc,
segons s'apunta de fons

possible candidat que
s'especula seria un mes
tre que ja va ser regidor
en anteriors legislatures,
però encara no ha estat
presentat oficialment.
Este acte, segons diver
ses fons, tindria lloc en
aquest o en el proper
mes, al llarg d'un acte de
partit que se celebraria a
Benicarló i en el que s'i
nauguraria la nova seu
socialista.

Ilo i Escribano. Este darrer
va admetre dilluns que
"molts del que estem no
estarem", però confia en
"que existisca un acord
i anem tots a una". El

El PSOE, immers en
lluites internes es troba a
pocs mesos de les elec
cions amb el grup encara
dividit entre el grup oficia
Iista i el sector de Burgui-
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El pastor, en llibertat

LOCAL
Pàgina 6

El pastor detingut per presumpte autor assegura que Silverio defensa la seua
del foc, en llibertat. El seu advocat innocència.

TEXT: jordimaura

FOTOS: joancarlesadell

"La caseta no molestava
i si algú va tirar un misto
dins és un pocavergon
ya", així s'expressava una
xiqueta de dotze anys
amiga dels menors greu
ment ferits com a conse
qüència de l'incendi en la
caseta que havien cons
truït en un descampat del
carrer Mare de Déu de
Covadonga. El testimoni
d'un xiquet que es va sal-

var de córrer la mateixa
sort que els seus amics
Michael, Ramon i Santi 
que van sofrir greus cre
mades- va ser decisiu per
a la detenció de Silverio
Pellicer R., de 63 anys
d'edat i propietari dels
terrenys on els xiquets
havien construït una
cabanya a base de palets,
cartó i sacs de plàstic. El
detingut després de decla
rar davant la jutje al llarg
de la vesprada de diven
dres, va ser posat en lli
bertat sense càrrecs, tot i

que mentre duren les
investigacions, haurà de
comparèixer quinzenal
ment als jutjats.

El comunicat mèdic
reflectia l'important per
centatge cremat dels seus
cossos, que en el cas d'un
d'ells és del 85% i els met
ges temen per la seua
vida. Els xiquets ferits van
passar a la Unitat de
Vigilància Intensiva (UCI)
on permaneixen estables,
però la seua gravetat pre
ocupa als metges.

L'advocat. de Silverio

Pellicer, el pastor i propie
tari de la finca on els tres
xiquets havien construït la
seua cabanya de fusta i
que va ser detingut com a
presumpte autor dels fets,
va assegurar que "el seu
client ha negat totes les
falsedats que s'estan
abocant i els fets objec
te de la denúncia".
Segons el seu advocat
"5ilverio estava cuidant
les seues cabres i va
acudir a la cabanya aler
tat pel foc i fum i va
intentar sufocar-la".

TALLER DE LECTURA I
.. EXPRESIÓ

DES D'AQUESTA TARDOR.
ENCARI( ETS A TEMPS

D'ANIMAR-TE I
FORMAR PART D'AQUESTA

EXPERIÈNCIA.
ANIMA'T.

964492396.
PREGUNTEU PER SUSSANNA
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La pedra causa
greus danys

r----------------------,

La Unió-COAG informa que les tor
mentes acompanyades de pedra del
passat cap de setmana han tornat a
causar danys d'importància als cul
tius d'oliveres, ametlers i algunes
destrosses a cítrics de la comarca
del Maestrat, concretament a les
localitats de Canet lo Roig, Xert, Trai
guera, Rossell, Sant Rafal i Càlig.

FORCES ARMADES
Una furgoneta-autobús de les forces armades pro
fessionals va visitar dilluns i dimarts la ciutat per a
oferir als ciutadans en general informació sobre la
manera d'accedir a l'armada de manera professio
nal. El punt d'informació es trobava de manera per
manent a la Plaça de Sant Bertomeu, fins on es van
acostar alguns menors. Allí personal de l'exèrcit els
va proporcionar informació sobre les eixides labo
rals existents en aquest camp laboral i va contestar
les seues preguntes, segons informa Jordi
Maura.

La Veu de Benicarló

ACCIDENT
Francisco J.J., de 32 anys d'edat i resident a
Benicarló va estabellar el vehicle d'un familiar
mentre el conduia en la matinada de dimarts a
dimecres contra el mobiliari urbà del Passeig
Marítim, causant danys de distinta considera
ció a l'obra civil. El conductor va ser detingut i
el vehicle immobilitzat al no tindre el conductor
la preceptiva llicència i el cotxe va ser retirat·
per una grua. Donat que va partir el càrter va
ser necessària la intervenció d'efectius del
Parc de Bombers de Benicarló que van natejar
la perillosa taca d'oli. Estos treballs van fer que
per l'únic vial per la costa, en sentit a Benicar
ló, quedara la circulació interrompuda durant
uns minuts. D'altra banda la Policia Local de
Benicarló i la Guàrdia Civil van intervenir en la
localització d'una motocicleta pressumptament
sustreta que dos individus van amagar al carrer
Doctor Fleming al veure's sorpresos per uns
veïns que van alertar del possible fet delictiu,
informa Joan Carles Adell.L ~

Els Ports, Maestrat i Alt
Palància. LA UNIÓ
COAG so!.licita una con
donació dels pagaments
de la Seguretat Social
Agrària, l'aplicació de
mòdul zero per als cultius
afectats a la declaració de
l'IRPF i la condonació de
les quotes de l'I mpost de
Bens Immobles (IBI) de
naturalesa rústica per a
tots aquells agricultors i
ramaders de les localitats
més afectades.

TEXT: redacció

A l'olivera provocarà la
merma i pèrdua de quali
tat i en el de les ametles 
que van caure a terra
durà parell un augment
dels costos de recol.lec
ció.

Aquesta nova tormenta
se suma a la que la pas
sada setmana va afectar
a algunes localitats de

~!'J /i29iJl f.,I!iJll' ~J ~! ri'JiJ~
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FOTO: joancarlesadell



El PSOE lar
l'Ajuntame

El regidor socialista a
l'ajuntament de Beni
ca.rló, José Escribano,
va denunciar que l'a
juntament no haja fet
anteriorment un regis
tre de les torres de
refrigeració i els proba
bles focus d'infecció
com a previsió de pos
sibles casos de legio
nella i que no haja
donat cap explicació
sobre les accions que
ha dut a terme en
aquest sentit. Escriba
no també ha lamentat

la no comparecència
davant els mitjans de
l'alcalde respecte als
xiquets que van resul
tar ferits greus i la defi
ciència del número de
serveis d'assistència
mèdica urgent. El
coportaveu va recordar
que fa dos anys van
advertir a l'ajuntament
que, arrel dels casos
de legionella que van
sorgir a Alcoi, redactés
un llibre que registrés
els possibles focus
d'infecció de legionella,

que "encara no s'ha
fet".

El PSOE opina que
es va crear una alarma
social que "precisava
una comparecença
pública de l'alcalde
per explicar a la
població les accions
que estava duent a
terme l'ajuntament" .
Respecte a aquestes
accions, Escribano ha
reconegut que, "en
junta de portaveus
me n'he enterat que
l'ajuntament, en

quant va saber la
noticia, va fer elabo
rar un informe a l'em
presa adjudicatària
d'aigua potable per a
que ,controlés els.
possibles focus d'in
fecció". L'ajuntament,
segons el regidor
socialista, també va
manar "la inspecció
dels centres que dis
posen de torres de
refrigeració". "Es una
deficiència de l'equip
de govern no haver
informat d'aquestes

accions".
opina que
"també ha}(
seves func
calde" al ~
parlar p
sobre l'incE
sumptament
nat en la ca~

visada on v.
ferits tres
"Que a un;¡
com Beni,
arribi a tE
SAMU, o (
més de 20
lamentable"

••••••••••••••••••••••••
Resum meteJ'eològic

del· mes d'agost s e n Y.O
Ahí teniu el resum meteo
rològic del mes d'agost.
Encara que sembla que
siga el mes més plujos de
fa temps, no es cert.

En quant a temperatures
ens hem de remontar fins
l'any 1985 per trobar =
una temperatura milja del
mes mes baixa
(23,5=BA)

PLUJA
Any
2002
1996
1983
1976

Agost
54 litres
79.8
80.4
85.2

TEMPERATURA
Any Agost
2002 23,66

-1985 23,5
1872 22,2
(Rècord historic desde
l'any1971)

De l'any 85 al 81 les mit
jes del mes es situen
entre els 23 = BA i els =
23,5 = BAI al 1977 arriva
a 22,7 = BA

O siga que encara que
feia temps que no arriva
bem a temperatures mit
jes = tan baixes, es veu
que tampoc es infreq =
FCent; 25% dels anys =
enregistrats.

Això és el que vaig saber llegir a l'ante
rior número de LA VEU, el 349.

Una altra vegada amb el turisme. AI
final em faran creure que els benicar
landos vivim majoritàriament del turis
me o, si més no, de les seues conse
qüències. Què vol que li diga? A mi em
sembla que no n'hi ha per tant. Si tenim
en compte aquell estudi sobre turisme
on es va definir amb claredat el prototi
pus de turista que ens visita, no es pot
dir que hem de llançar les campanes al
vol. Però de tot el que he llegit, l'única
cosa que em preocupa es el presumpte
favoritisme institucional cap a la zona
d'oci creada als voltants del port espor
tiu. Reconec que ni he llegit l' "Agenda
turística de verano" ni tenia coneixe-'
ment de la seua existència, però el seu
esgarrifós nom no pot amagar la seua
dubtosa utilitat. M'ha agradat molt, mol
tíssim, la queixa de les penyes "ostras,
tú, el port esportiu ens ha fet la com
petència, tio, no hi ha dret! A veure
d'on treurem els diners per a desen
volupar la nostra tasca cultural. Si
l'any que ve no fan tancar els locals,
farem una manifestació, què s'han

pensat?" Veig que tampo
vostés ha agradat l'estreta c
materno-fiIial entre regidors
cartells i portades de vídeos
Queda ben clar que la seny<
de turisme i carxofa confia
amb el seu fill. Quina cosa I
bonica que una mare eno
seu fill unes feines que Fi

sobretot, una responsabilital
mi em sembla entranyable
vos l'escena:' "fill, podries'
dibui~e~.que em fan fa~
prospectés turístics" ¡ I

patisques, mare, ja feia ~11
espen~va i ja els tinc fets"
tota yfanosa pensa "això si
fill. Per què he de busca
allò que tinc a casa?" Tarr
xen dè l'oblit de la nostra lIer
material publicitari que con
regidoria t~:rístico-èarxofera

jame¡';'¡t és ben senzill; digne
simple i transparent. Si l'es¡
tenem tots, no existeix la nE

fer les publicacions en valer
pèrdLJa de temps i de diners
segueix la màxima del pari
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nenta el silenci de
nt en la legionel.la

Escribano
Mundo

>blidat le~

ions d'al
o sortir ci'
úblicament
mdi pres-

intencio
;eta impro
;:In resultar

xiquets.
I poblacio
carló no
!mps una
1ue trigui
minuts és

Escriba-

no lamenta que "a més
d'acudir tard, la
SAMU va haver de
traslladar després als
xiquets de Vinaròs a
Valèn'cia, deixant
sense servei a la
població durant
aquest interval de
temps". Per al regidor
socialista é~ lamenta
ble que "dasprés de
10 anys i sent respon
sable de l'a rea 1
Mundo no haja acon
seguit un altra
SAMU".

•••••••••,e ••••••••••••••

menyspreu i desconsideració cap a tot
allò que no siga o estiga fet en espan
yol. Així d'elementals són els planteja
ments dels nostres governants. Els més
benicarlandos de tots els benicarlandos
de Benicarló. Viva mi pueblo.

He llegit la notícia de l'aparició de
tres casos de legionel'la a la nostra
comarca. Per un costat, m'estranya que
sent Mundo el president de l'àrea de'
salut' de la nostra zona encara no
hagem tingut cap epidèmia d'alguna
cosa (no hi ha dubte que alguna força
estranya ens protegeix). Per un altre
costat, potser siguen una mica exage
rades les declaracions de Yacoub al
respecte. A mi em sembla, senyora
Garcia, que la notícia mereixia un lloc a
la portada abans que l'anunci.de l'arti
cle "d'opinió" del seu cap de redacció,
Entot cas, penso que tres casos no són
una cosa tan greu, encara que no deixa
de ser preocupant i no s'ha d'abaixar la
guàrdia. Seguirem el control del nostre
flamant president de l'àrea de salut, que
també ho és de les escombraries.

Llegeixo amb estupor la carta d'un
lector que diu que això de "Ievante" té

r a
c no els a
ol'laboració
I i autor de
o agendes..
)ra regidora
plenament

jot ser més
amanant al
equereixen,
:tan gran. A
· Imagineu
fer-me uns
I per a uns
el fill, "no
nps que ho
· lla mare,
i que és un
Ir pel món
lbé es quei
19ua a tot el
Ifecciona l<:l.
· El planta~',
d'una ment
panyol l'enti:;
~cessitat cie
Icià. És una
,alhora se
tit d'absolut

G a r e •
I a
connotacions de la dictadura. No sé de
què s'estranya. El grup sisé de la terce
ra divisió, format per equips pertan
yents a l'antic País Víalencià, porta el
nom de "Ievante". Els· murcians no
estan perquè tenen el seú grup propi
anomenat "Murcia"., '

Quin embolic amb els Ü:ifaÒers. Te'ls':'-4 ' • .; " ..
trobes a la pàgina 9 però rl1.sy,J~~'l:que

han començat a la pàgina M:d.~re.m( ~I
maquefador. . ,,'o

Algú pretén fer-nos creur,~ _q~e un
personatge de la talla de l'ÀíèxG·ozal.
bo està en el punt de mira de la junta
local de les falles per a fer-lo manteni
dor. Encara que la seua'6Xperiència al
respecte està cOhtrastada, dUbto que
la seua feina li permeta aquesta frivo
lítat.

l'ESP'J,FIADA
,t

Bé ho sap vosté, senyora meua, 'que no
m'agrada parlar del tema ortogràfic,
però que m'hagen escrit "coc'fJe" així
amb "eh" mereix una reflexió per part
d'algú.

Mundo vol
que la Vuelta

del 2003
passe per ací

Segons va avançar
dimarts el Levante de
Castelló, l'Ajuntament
de Benicarló ultima amb
l'organització de La
Vuelta Cicilista els
detalls per a que el reco
rregut del proper any
passe per la ciutat.
Jaime Mundo, alcalde
de Benicarló y Marcos
Marzal, regidor d'Es
ports, van estar dissabte
a València seguint la pri
mera etapa en directe.

Per a Mundo, "l'im
pacte publicitari que
s'aconseguiria és
enorme. Per aixa anem
a intentar gestio~~-rels
recursos econò'mics
necessaris per a 'Io'grar
que la Vuelta del 2003
passe per Benicarló".
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Escolarització
TEXT: jordimaUra

FOTO: joancarlesadell

El curs escolar 2002-03 es
va iniciar dilluns a Benicar
ló amb 2.099 alumnes
escolaritzats i sense cap
incidència destacable a les
aules. Aquesta xifra supo
sa un 4'5% d'augment res
pecte al passat curs i en
l'última comissió d'escola
rització es van acceptar
encara 41 peticions de
pares presentades fora de
termini, quedant tots els
xiquets i xiquetes de Beni
carló escolaritzats. Dilluns,
encara alguns pares acu
dien als distints centres a
matricular als seus fills en

el curs acabat d'iniciar.
Per centres el Col'legi

de la Consolació és el que
enregistra un nombre més
gran d'all:lmnes d'infantil i
primària, amb 856, seguit
del CP Marqués de Beni
carló, amb 767, el CP Mar
tínez Ródenas, amb 241 i
amb 235 el CP Francesc
Catalan. El regidor d'Edu
cació, Francisco Flos va
ressaltar que "des del
consistori s'ha fet un
esforç perquè tots els
xiquets i xiquetes tin
guen dret a l'educació i
des de la comissió d'es
colarització una especial
sensibilitat cap als
xiquets i xiquetes fills
d'immigrants".

,./"

Inici de les classes
TEXT: jordimaUra

L'inici de les classes al
Col'legi de la Consolació
de Benicarló ha estat un
tant atípic enguany en
quedar marcat pels
recents successos en què
dos dels seus alumnes
van resultar ferits per cre
mades mentre jugaven en

una cabanya que ells
mateixos havien construït.
El tercer d'ells havia estu
diat el passat curs al CP
Francesc Catalàn. Els
xiquets, d'entre 10 i 13
anys, anaven a passar
enguany al cicle d'ensen
yança secundària de La
Salle a Benicarló i eren
molt coneguts pels seus
excompanys de cicle.

Extravertits i simpàtics
són recordats en aquestes
hores tan difícils pels seus
antics professors de La
Consolació, que van visi
tar el diumenge a les
seues famílies a la Unitat
de Vigilància Intensiva de
La Fe, a València. El
Claustre en ple del col'legi
religiós, va realitzar
dilluns cinc minuts d'ora-

ció a migdia, demanant
per la seua prompta millo
ria. Els alumnes es pre
guntaven pel que s'ha
succeït, lamentaven inte
riorment el que els havia
passat als seus companys
d'aula i fins i tot, allò que
els havia ocorregut, va ser
pregunta obligada a
alguns dels seus profes
sors.

Nous cursos de la Universitat Popular
TEXT: jordimaUra

Després de 15 anys de fun
cionament, la Universitat
Popular, ha programat nous
programes educatius
manuals i artístics dirigits als
que vulguen aprendre i pas
sar-ho bé al mateix temps.

Així mateix inclou altres de
divulgació cultural, com l'apre
nentatge d'idiomes, el foment
de les tradicions de la ciutat i
la iniciació a les tecnologies.

L'edil de Cultura, al costat
de la tècnic del departament,
Zaida Porres, van valorar molt
positivament el funcionament
de la nova seu de la UP que

està sent. compartida amb
l'Escola per Adults "intercan
viant-se experiències i
impressions+entre perso
nes amb ~',." interessos
comuns". Entre ,·l'oferta de
cursos es troben el de restau
ració i conservació ale mobles,
decoració, bonsai\· plantes
medicinals i aromàtiques,

maquillatge, intemet entre
d'altres.

La bona acollida que estan
tenint els cursos ha obligat al
consistori a donar de baixa a
aquells alumnes matriculats
que no assistisquen a un
mínim del 70% de les classes,
incorporant a alumnes en llis
ta d'espera.
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Ecolog •la
Cimera de J(lhanesburg: antecedents (i 2)

LA Conferència de les Nacions
Unides sobre el Medi Humà
(Éstocolm, 1972) declarà la
necessitat de conjugar la conser
vació del medi ambient amb el
desenvolupament socioeconòmic
de tota La, humanitat. D,ues orga
nitzacions·· no gove'rnamentals 
UICN i WWF- i el Programa de
les Nacions Unides per al Medi
Ambient (UNEP) presentaren el
1980, l'Estratègia Mundial per a
la Conservació on es planteja la
necessitat d'Un nou model de
desenvolupament econòmic- sos
tingut en l'informe- diferent de
l'actual creixement sense límits.
El 1982 es celebrà una 2a gran
conferència internacional sobre
el medi ambient e Nairobi amb
pocs resultats.

Durant la dècada dels vuitanta
abunden els estudis per a definir
i caracteritzar un nou' model de
desenvolupament mundial, que
fera compatible l'economia i l'e
cologia. Es parlava de desenvolu
pament sense destrucció, sostin
gut, sostenible o ecodesenvolu
pament segons els autors .. Es
volia integrar dos objectius en
princif'li contradictoris,la conser
vació del medi ambient i el cre!Ï
xement econòmic, Per a la majo
ria d'economistes el creixement
permanent o sostingut -terme
proposat per l/V. Rostow en la
seva teori·a sobre les etapes del
creixement econòmic- era .un
procés necessari i "natural". No
és d'estranyar que al cap del
temps triomfara l'expressió
desenvolupament sostenible i no
ecodesenvolupament, que fou
vetada per la diplomàcia america
na encapçalada per Henr.y Kissin
ger. Calia fomentar des de l'inici
l'ambigüitat i la no desqualifica-

ció del creixement econòmic. El'
1984 es reuneix per primera
vegada la Comissió Mundial
sobre Medi Ambient i Desenvolu
pament (CMMAD) a petició de
l'Assemblea General de l'qNU
per l'elaboració d'una agenda
global per al canvi de model de
desenvolupament. Estava presi
dida per Gro Brundtland, expri
mera ministra noruega i actual
secretaria general de l'Organitza
ció Mundial de la Salut. El 1987
fan públic el seu conegut informe
El Nostre Futur Comú, també
conegut com informe Brundtland.
Es definieix desenvolupament
sostenible com aquella dinàmica
econòmica que satisfà les neces
sitats del present sense posar en
perill les de les generac'ions futu
res. Es formu laven quatre condi.
cions per assolir-fo: una estabilit
zació demogràfica, una redistri
bU.ció de la renda, un d.esenvolu
pament qualitatiu i no quantitatiu i
una producc¡'ó .~ més eficient pel

. que fa recursos utilitZats. Calia
un gran desenvolupament· tec
nològic, segons Gro. Brundt!'and,
per.assolir la sostenibilitaf' í s'ha
via de créixer a una taxa del 5 al
10 per cent. Herman Daly i, altres
experts criticaren que l'informe
Brundtland defensava realment

un creixement sostenible més
que el desenvolupament sosteni-
~e. .

El 1992 es celebrà a Rio de
Janeiro la Conferència de .Ies
Nacions Unides sobre el Medi
Ambient i el Desenvolupament, la
també anomenada Cimera de la
Terra. Els seus objectius eren
l'elaboració d'estratègies per atu
rar, els processos de degradació
ambiental i promoure el desenvo
lupament sostenible. Semblava
que desprès de dues dècades de
discussions teòriques, era l'hora
d'establir acords, de prendre
decisions.

Com a resultats de la Cimera'
de Ria tenim la Declaració de
Rio, conjunt de 27, de principis
universals per guiar l'acèió inter
nacional. S'hi s'assenyala que els
factors socials, econòmics i
mediambientals són interdepen
dents. L'Agenda 21 és un pro
grama detallat i ampli per acon-.
seguir el desenvolupament soste
nible al segle XXI. Les seves
recomanacions anaven des de.
com preservar els recursos natu-,

,rals, l'organització i funcionament
de les ciutats -Agenda 21 Local
fins a la necessitat d'una educa-:
ció mediambiental. Altres acords,
foren la ConvÉmció Marc sobre el "
Canvi Climàtic ,- resultat de la,
qual fou el Protocol de Kíoto el
1997-, la Convenció sobre la
Diversitat Biològica i la Declar;;l
ció sobre els Boscos, els dos pri
mers vinculants i el tercer no.

La Cimera de Rio va po~a:r ia
sostenibilítat en l'agenda dels
governs. Es sabia que' calia fer i
com fer-ho. Malauradament mol~

tes de les expectatíves han que
dat malmeses 10 anys desprès a
Johanesburg.
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De molt exitosa cal qualifiCar ¡"estada
intercultural que la Banda de Música

"Ciutat de Benica~ló" ha realitzat recent
ment per terres. de França.

TEXT: ciutatdebló
--------------

FOTO: ciutatdebló

El viatge, conseqüència
de les magnífiques rela
cions iniciades ara ja fa
13 anys entre la nostra
entitat i l'Escola Interco
munal de Música d'Arna
ge/Mulsanne (regió de La
Sarthe) es va iniciar el
passat 26 d'agost. El pri
mer punt de visita va ser
el parc de Futuroscope
(situat a la ciutat de Poi
tiers) on els 55 músics i
40 acompanyants van
gaudir durant 2 dies de
les excel·lències d'a
quest parc de la imatg~.i

la comunicació.
Ja el dimecres 28 d'a

gost per la vesprada vam
ser rebuts a Amage pels
responsables de l'orga
nització de l'estada a
França i famílies d'acolli
da. La tornada a una ciu
tat visitada l'any 90 i el
retrobament amb molts
amics que també ens van
visitar l'any 89 i 2000 va
ser emocionant. Els nos
tres músics es van distri
buir entre les famílies
franceses que en tot
moment es van esforçar
al màxim per tal que la
nostra estada sigués el
més agradable possible.

Després d'un descans,
dijous va començar les
activitats de convivència i
coneixement de la regió
amb un passeig pel
impressionant bosc de
Bercé (zona protegida de
14.000 hectàrees). A la
vesprada es va visitar el
molí de Rotrou, el museu

de la fusta de Jupilles,
una granja de vaques i
una cooperativa de fruita
de la regió. Un assaig de
preparació del concert
que es faria al dia
s-egüent entre les dos
agrupacions va tancar un
intens dia.

La ciutat de Le Mans i
el seu famós circuit de
competició (conegut
sobre tot per la carrera
de les 24 hores de Le
Mans) va centrar l'activi
tat del divendres. El casc
antic de la ciutat, el cir
cuit automobilístic i el
museu va impressionar
als visitants benicarlan
dos, ja acompanyats per
l'alcalde de Benicarló,
Jaime Mundo i la seua
senyora que van arribar
el dia anterior i que van
acompanyar i donar
suport en tot moment a la
nostra expedició, formant
part com un component
més de la mateixa.

L'acte musical central
del viatge es va desenvo
lupar a la nit, a la sala de
festes d'Arnage, on la
Banda "Ciutat de Beni
carló" i "L'Orchestre
Junior de l'Ecole Inter
communale de Musique
Arnage/Mulsanne" van

oferir un magnífic concert
al públic que omplia el
local. Obres habituals del
nostre repertori van ser
acollides amb forts i con
tinuats aplaudiments que
obligaren a ampliar el
programa amb més obres
per acontentar un públic
molt atent i respectuós
amb la música oferta.
L'intercanvi d'obsequis
entre els responsables
musicals de Benicarló i
Arnage i entre les autori
tats presents va donar
pas a la interpretació
conjunta de 3 obres, l'úl
tima el famós pasdoble
València, acollit magnífi
cament per tots els pre
sents.

L'altre concert progra
mat es va realitzar dis
sabte davant el Centre
Sociocultural de Mulsan
ne. També amb la
presència d'autoritats i
simpatitzants, el progra
ma, més lleuger va donar
pas a una desfilada per
la població i una recepció
oficial a l'ajuntament d'a
quest població veïna
d'Arnage i comunada en
diferents aspectes com el
musical.

La vesprada es va
desenvolupar al llac de

La Gémerie, on el jóvens
i no tan jóvens van realit
zar activitats esportives
(volei, kajak, tir a l'arc,
petanca ... ) de convivèn
cia. La nit va servir per
fer una festa i una nit de
patinatge a la pista de gel
"City Glace".

El diumenge 1 de
setembre, últim dia d'es
tada a França va tindre
com a acte principal el
dinar de germanor de
tots els participants en
aquesta experiència.
Cançons, bromes,
records i bons desitjos
per al futur van predomi
nar durant tot el menjar
oferit per les famílies i on
es va poder comprovar
amb el bon ambient reg
nant que l'esforç fet pels
organitzadors del viatge
des de Benicarló i Arna
ge/Mulsanne va valdre la
pena.

Esperant parlar i retro
bar als nous i ja anteriors
amics en el futur, es va
empendre el camí de tor
nada cap a Benicarló
amb la satisfacció d'una
magnífica experiència
humana i musical per
tots.
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John Ford sense prejudicis
14 -VII -2002
Veig,una pel'Hcula de John Ford que
encara desconeixia, "Caravana de

. pau", realitzada l'any 1950, immedia
tament ¡;¡bans de dos de les seues
pel'Hcules més valorades, "L'home
tranquil" i "Centaures del desert".

. John Ford ha estat sempre un per
sonatge controvertit, l'any 1962 el
futur cineasta abertzale Anb:ón
Eceiza, acabava la seua crítica de la
peHícula "Río Grande" en la revista
"Nuestro Cine", amb aquesta frase:
"podem dir sincerament que ens
repugna John Ford", encara ara hi
ha a qui li repugna John Ford per la
seua ideologia ultradretana que com
partia amb el seu amic John Wayne.

Tanmateix a "Caravana de pau"
ens presenta només començar la
pel'Hcula un parell de tractants de
cavalls, a qui sembla que només els
interessa guanyar diners amb la
venda d'aquestos per a pegar-se una

r'~'f' ~¡n\» ~'" :~~"1>~'" ~.Ji!JI:..;> ->,;<f.,..... ,;....
.-.", ." ~>" >..."'''....... , ........ '..,." "" .. ;~ ~ >A):~ ~~.. "'.. ..- .< ·..... v ;.;
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bona vida, però aviat tindran ocasió
de mostrar la seua generositat quan
decideixen conduir una caravana de
mormons a una mena de terra pro
mesa, al veure els problemes que
aquests podrien tindre. En el trans
curs del viatge trobaran un carro tirat

en el qual viatgen un metge borratxo
i dues dones, una de les quals té
aspecte de xica de saloon, f)erò el
director defensarà el seu bon nom i li
farà dir: "no he fet res en aquesta

'. vida de que puga avergonyir-me",
trobaran també uns indis que mostra
ran hospitalitat cap als membres de
la caravana convidant-los a una festa
al seu campament, i seran atacats
per uns bandits amb un aspecte com
pletament animalitzat, però els dos'
guies de la caravana només dispara
ran contra ells quan es voran obligats
a fer-ho en defensa pròpia, "mai no
havia disparat contra cap home,
només contra les serps", -dirà un
d'ells-.

En qualsevol cas no s'ha de jutjar
un creador per la seua ideologia, sinó
per la seua obra, í sentir repugnància
per l'obra de John Ford, suposaria
sentir repugnància per la major part
de la història de l'art.

••••••••••••••••••• • tolito
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oraclo
Biblioteca

UNES setmanes enrere el sr. Flos
va convocar una roda de premsa
per a fer saber a la ciutadania que
la Biblioteca Municipal ja disposa
de dos ordinadors personals amb
els que qualsevol fill de veí podrà
connectar-se a internet i a la xarxa
de prèstec interbibliotecari. El
regidor de cultura ens ho va ven
dre com l'esforç per a la incorpora
ció de la Biblioteca als nous temps
i com una mostra més de l'enorme
interés que dedica l'equip de
govern local a la cultura pública.

Ag:raïts hem d'èsser. Tots sabem
la inclinació de molts polítics vers
les inauguracions però aquest cop
resulta inversemblant. La ma~~lni

tud d'àquesta mesura és tan minsa
i ridícula que no deuria d'haver-se
anunciat mai amb trompetes i tim
bals. Tanmateix, alhora ens ha
deixat palès ben ales clares l'e.n
darreriment i les mancances que
pateix la ciutat en aquesta matè
ria. Posem.dos miserables PC's i
tirem coets. Quan ting.uem unes
sales d'estudi de país desenvolu-

. pat, la boda dels Aznar es quedarà
curta. Tot i això benvingudes
sigu'en les computadores, doncs
no està la sitUació a Benicarló com
per a fer menyspreus als avanços
d'aquest tipus. Ara bé, cal denun~
ciar que els serveis que ofereix la
nostra Biblioteca queden molt
IJuny de ser els que es mereix una
ciutat de vint mil habitants. Com a
mostra, només hem d'assenyalar
que els dissabtes no s'obri en tot
el dia. No' siga que algú tinga
ganes de llegir.
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IV Torneig Nacional Junior

Ciutat de Benicarló
TEXT: povetCOm

Aquest dissabte 14 i diu
menge 15 se celebra la
quarta edició del Torneig
Nacional Junior 'Ciutat de
Benicarló. Les entrades, a
un preu de cinc eures els
quatre partits, ja són a la
venda als llocs habituals:
Pavelló Poliesportiu de
Benicarló, Informació i
Turisme, Bar Milord, Bar
Rayfa i Bar La Barca de
Peníscola.

El Club Bàsquet Benicar
ló, que ha editat un llibret
per a l'esdeveniment, va
buscar allotjament dimarts
per a uns seguidors de l'A
decco Estudiantes que es
desplaçaran des de Madrid
per viure en directe aquest
important esdeveniment.

Després de la presenta
ció (dissabte 17.00 hores)
es jugarà la primera semifi
nal (dissabte, 17.30 hores)
entre el Pamesa València i
el FC Barcelona. En acabar

(dissabte, 19.30 hores) el
DKV Joventut s'enfrontarà
a l'Adecco Estudiantes. Ja
el diumenge es podrà
veure el partit per al tercer
lloc (diumenge, 10.30
hores) i la gran final (12.00
hores). Després (diumen
ge, 13.30 hores), lliurament
de premis.

Les personalitats que
lliuraran els premis són: pri
mer (Jaime Mundo, alcal
de), segon (Juanjo Ferre
res, president del club), ter-

cer (Guillermo Prats, vice
president de la Federació
Valenciana), quart (Marcos
Marzal, regidor d'Esports), i
millor jugador (dama del
club i reina de Festes).

A continuació us facili
tem les dues plantilles pro
visionals que ens han pas
sat el Pamesa València i el
FC Barcelona. Quan tin
guem les del DKV Joventut
i l'Adecco Estudiantes us
les passarem.

PAMESA VALÈNCIA FC BARCELONA
4 Àngel MAÑANA 1985 1.87 Escorta

;-

5 Xavi ALBERT 19871.83 Base
6 Vicente MONTAÑANA 1986 1.94 Ala-pívot
7 Luis VERDEGUER 19862.01 Pívot
8 Carles BIVIA 1985 1.92 Base
9 Leo MAIONOLDI . 19852.04. Pívot
10 Miguel A. BLÀZQUEZ 19851.97 Ala-pívòt
11 Rubén MONZO 1986 1.84 Aler
12 Sergio OLMOS 19852.04 Pívot
13 Ricardo SANTAMARíA 19851.82 Base
14 Àlex SÀNCHEZ 19952.03 Pívot
15 Kiko MAS 19862.01 Aler
Entrenador: Vicente SEBASTIÀ

4 Josep MESTRES
5 Ferran DOMÉNECH
6 Fernando VIDAL
7 Jordi PUIGARNAU
8 Albert MONCASI
9 Marc SOBREPERA

. 10 Sergio PEREZ
11 Miguel A. GARCIA
12 Xavier GUíA
13 Albert FONTET
14 Marc FABREGAT
15 Ivim GARCiA
Entrenador: Miquel NOUS

19852.06
19861.88
19851.96
19861.84
19862.09
19861.96
19851.88
19852.02
19861.86
19862.10
19852.03
19862.02

NOTA: A l'hora d'imprimir aquest setmanari, el DKV Joventut i l'A. Estudiantes no havien facilitat les seus plantilles.

DISSABTE 17.30
Pamesa València

FC Barcelona

DISSABTE 19.30
DKV Joventut

Adecco Estudiantes

DIUMENGE 10.30
Partit per al
tercer lloc

DIUMENGE 12.00
Gran
final
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Càlig - CD Benicarló

Vaig pujar a Càlig amb la convicció que veu
ria el Benicarló que diumenge vinent debu
tarà a la lliga. I no, no va re~ultar la cosa com

m'esperava. Les meues expectatives se:n
van anar a pacte en comprovar l'alineació
que presentava el senyor López Heredia.

TEXT: rodolfoserrano
pacodeIcasti IIo

Com vaig quedar-me de
decebut. El central romanés
que tan bones vibracions va
encomanar-me naufragava
com a lateral dret; Serra, que
contra l'Amposta es va mos
trar com a habilidós extrem
dret, rebia les contundències
dels calijons fent de lateral
esquerre; el teòric lateral
esquerre titular, Damià, s'ex
traviava pel centre del camp;
un davanter centre que diuen
que ha vingut de Borriana
veia el partit des de la ban
queta i ningú en podia com
provar les seues aptituds;
Christian Peraire només va
jugar un quart d'hora; Raül em
fa l'efecte que fins ara juga
endarrerit... I la davantera, ai
la davantera... dels quatre
gols que els vam marcar als
calijons, un se'l va fer ells, dos
més van ser a pilota parada i
l'altre el va materialitzar Flos
tot i jugar de defensa central.

No voldria ser malastruc,
però la temporada passada,
amb aquell entrenador vina
rossenc que vam tindre, vam
viure una situació semblant.
Vam començar sense saber
qui era titular o qui era suplent
o qui jugava de porter o de
davanter centre. Ens en vam
assabentar a miljan campan
ya, quan ja quasi tot estava
perdut. Déu mo'n guard.

AI Càlig el vam golejar per
dos a quatre, però aquest

dilatat marcador sembla
excessiu per als mèrits que
van exhibir tots dos equips. El
primer gol nostre se'l van fer
ells tot solets, en concret
entre els germans Bofarrull,
porter i defensa respectiva
ment de la reraguarda calijo
na. Una falta magistralment
executada per Saül, un clar
penalti transformat pel jove
Caracuel i una digna jugada,
un teua meua, culminada per
Javi Flos són tot el bagatge
ofensiu del nostre equip. Els
forasters ens en van marcar
dos de jugada i encara es van
permetre el luxe de xutar un
parell de vegades al traves
ser. Vaja, que més que un
partit per il'lusionar-se va ser
un matx per desenganyar-se i
acabar de prendre conscièn
cia de qui som, on estem i
cap on anem.

A causa de l'amistat que
fins ara m'uneix amb algun
calijó no m'acarnissaré en les
formidables exhibicions de
tota modalitat de faltes que
van cometre alguns jugadors
de la capital: enganxons
sense recatament de la
samarreta, tota mena pata
des -amb la planta del peu,
amb l'empenya, amb el taló,
amb el genoll, amb el genoll i
el peu alhora...-, laja oblidada
tàctica de l'érbito ieee quan
faltava un metre per sortir la
pilota del terreny de joc i un
variat reguitzell de gràcies
esportives i extraerportives.
He de reconéixer però que
els ha quedat d'allò més gra-

ciós i cuco el camp, tot plenet
de panissoles. Sempre fa
goig pujar a Càlig !

Siga com siga, diumenge
debutem a casa contra el
Nules i, amb els tres punts en
joc, serà hora de comprovar
quin és el veritable potencial
d'aquest nou Benicarló que
no acaba fer-nos-ho creure.
Si no som capaços de guan
yar després ens esperen dos
partits seguits fora de casa i,
què hem de fer, les meues
esperances de puntuar en
camp contrari són més aviat
minses.

Si no plou com ha dit
Rodríguez Picó i vosté, ama
ble lector, no s'entusiasma
amb les emotives desfilades

et caurà
la baba

de moros i cristians d'Alcoi
que faran a Peníscola, el CpB
li ofereix una possibilitat ,de
passar una vesprada entretin
guda al Municipal de la Carxo
fa.

He d'acabar lamentant que
tot i l'inenarrable èxit aconse
guit pel concurs que es va
convocar des d'aquesta pàgi
na fa dues setmanes, no hi
haurà premi perquè l'amo de
l'empresa s'ha fet enrere i diu
que no està disposat a malba
ratar diners en deslligos, que
si vull fer juguesques que les
pague jo de la meua butxaca i
això sí que és dificil de veritat.

Un resultat del juvenil per a
acabar: Vinaròs, 1 - Benicarló,
5.



EL CÒMIC DE XAVIER BURRIELI
L'endoll ... turístic

Per promocionar el
poble la regidoria de
turisme ha publicat

agendes, guies,
plànols:"
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